

2. *Invites* the Committee to submit a report on conditions pertaining to population, land utilization and land tenure in Tanganyika to the Council at the next session at which conditions in that Territory are examined.

*1032nd meeting,
29 July 1959.*

1954 (XXIV). Date of examination of the annual reports of the Administering Authority on Tanganyika

The Trusteeship Council

1. *Takes note* of the statement of the United Kingdom delegation that it is its intention, next year and in subsequent years, to submit its annual report on Tanganyika in time for the Council to examine it at the summer session of the year subsequent to the year to which it relates;

2. *Decides* to discuss conditions in the Trust Territory of Tanganyika, and particularly the annual reports of the Administering Authority for the years 1958 and 1959, at its twenty-sixth session, suspending rule 72, paragraph 2, of its rules of procedure for this purpose.

*1034th meeting,
31 July 1959.*

1955 (XXIV). Dissemination of information on the United Nations and on the International Trusteeship System in Trust Territories

The Trusteeship Council,

Having taken note of the report of the Secretary-General concerning the establishment of United Nations information centres,⁷ prepared in accordance with General Assembly resolution 1276 (XIII) of 5 December 1958,

Invites the Secretary-General and each of the Administering Authorities concerned to consider together the possibility of requesting the United Nations Information Centre now operating from Accra and the United Nations Information Office to be attached to the Economic Commission for Africa at Addis Ababa in the latter part of 1959 or at the beginning of 1960, to give further assistance to Trust Territories in Africa.

*1038th meeting,
4 August 1959.*

1956 (XXIV). Place of meeting of the twenty-sixth session of the Trusteeship Council

The Trusteeship Council,

Having before it an invitation from the Government of Italy to hold its summer session of 1960 in Rome,

Considering that, under rule 6 of its rules of procedure, the Council, if it so desires, may hold its sessions away from United Nations Headquarters,

Bearing in mind the provisions of General Assembly resolution 1202 (XII) of 13 December 1957, concerning the pattern of conferences of United Nations bodies,

1. *Thanks* the Government of Italy for its generous offer;

⁷ *Ibid.*, agenda item 13, document T/1467.

2. *Invite* le Comité à lui présenter, lors de la prochaine session au cours de laquelle le Conseil examinera la situation au Tanganyika, un rapport sur les conditions dans ce territoire en ce qui concerne la population, l'utilisation des terres et le régime foncier.

*1032ème séance,
29 juillet 1959.*

1954 (XXIV). Dates de l'examen des rapports annuels de l'Autorité administrante sur le Tanganyika

Le Conseil de tutelle

1. *Prend note* de la déclaration de la délégation du Royaume-Uni selon laquelle elle se propose, l'année prochaine et les années suivantes, de présenter son rapport annuel sur le Tanganyika à temps pour que le Conseil l'examine à la session d'été de l'année qui suit celle sur laquelle porte le rapport;

2. *Décide* d'examiner la situation dans le Territoire sous tutelle du Tanganyika, et notamment les rapports annuels de l'Autorité administrante pour les années 1958 et 1959, à sa vingt-sixième session, et de suspendre à cet effet l'application du paragraphe 2 de l'article 72 de son règlement intérieur.

*1034ème séance,
31 juillet 1959.*

1955 (XXIV). Diffusion, dans les territoires sous tutelle, de renseignements sur l'Organisation des Nations Unies et le régime international de tutelle

Le Conseil de tutelle,

Ayant pris connaissance du rapport du Secrétaire général sur la création de centres d'information des Nations Unies⁷ préparé conformément à la résolution 1276 (XIII) de l'Assemblée générale, en date du 5 décembre 1958,

Invite le Secrétaire général et chacune des autorités administrantes intéressées à envisager ensemble la possibilité de demander au Centre d'information des Nations Unies installé à Accra et au Bureau d'information des Nations Unies qui sera rattaché, à la fin de 1959 ou au début de 1960, à la Commission économique pour l'Afrique à Addis-Abéba, de fournir une assistance supplémentaire aux territoires sous tutelle d'Afrique.

*1038ème séance,
4 août 1959.*

1956 (XXIV). Lieu de réunion de la vingt-sixième session du Conseil de tutelle

Le Conseil de tutelle,

Ayant été saisi d'une invitation du Gouvernement italien à tenir à Rome sa session d'été de 1960,

Considérant qu'en vertu de l'article 6 de son règlement intérieur, il lui est loisible de tenir ses sessions ailleurs qu'au Siège de l'Organisation des Nations Unies s'il le désire,

Vu les dispositions de la résolution 1202 (XII) de l'Assemblée générale, en date du 13 décembre 1957, relative au plan des conférences des organes de l'Organisation des Nations Unies,

1. *Remercie* le Gouvernement italien de son offre généreuse;

⁷ *Ibid.*, point 13 de l'ordre du jour, document T/1467.

2. *Decides* to accept the invitation from the Government of Italy;

3. *Requests* the Secretary-General, in consultation with the Government of Italy, to make the necessary arrangements for the holding of its twenty-sixth session in Rome.

1041st meeting,
6 August 1959.

RESOLUTIONS ON PETITIONS CONCERNING THE TRUST TERRITORIES

I. *Ruanda-Urundi*

1957 (XXIV). *Petition from Mr. Mathias Rugurika (T/PET.3/87)*

The Trusteeship Council,

Having examined, in consultation with Belgium as the Administering Authority concerned, the petition from Mr. Mathias Rugurika concerning Ruanda-Urundi,⁸

1. *Draws the attention* of the petitioner to the observations of the Administering Authority and to the statements of its special representative;

2. *Takes note* of the statement of the special representative that the order prohibiting the petitioner from residing in the Muyenzi Chiefdom would be reviewed;

3. *Expresses its confidence* that the matter would be satisfactorily resolved as a result of such review;

4. *Requests* the Administering Authority to inform the Trusteeship Council of the results of the review of the matter;

5. *Decides* to resume consideration of this petition at its twenty-fifth session in the light of such further information as may be furnished.

1016th meeting,
17 July 1959.

1958 (XXIV). *Petition from Mr. Shauri Mahamudu (T/PET.3/88 and Add.1)*

The Trusteeship Council,

Having examined, in consultation with Belgium as the Administering Authority concerned, the petition from Mr. Shauri Mahamudu concerning Ruanda-Urundi,⁹

1. *Draws the attention* of the petitioner to the observations of the Administering Authority and to the statements of its special representative;

2. *Suggests* to the petitioner that he keep in touch with the Labour Office in Usumbura and also that he seek help from one of the four trade unions at present functioning in Usumbura with a view to securing employment;

3. *Takes note* of the statement of the special representative that the petitioner would receive assistance in seeking employment and is confident that the Administering Authority will do its utmost in assisting the petitioner to find suitable employment;

⁸ See T/PET.3/87, T/OBS.3/20, T/L.913.

⁹ See T/PET.3/88 and Add.1, T/OBS.3/20, T/L.913.

2. *Décide* d'accepter l'invitation du Gouvernement italien;

3. *Prie* le Secrétaire général de prendre, en consultation avec le Gouvernement italien, les dispositions nécessaires pour que la vingt-sixième session du Conseil se tienne à Rome.

1041ème séance,
6 août 1959.

RESOLUTIONS AU SUJET DE PETITIONS CONCERNANT LES TERRITOIRES SOUS TUTELLE

I. *Ruanda-Urundi*

1957 (XXIV). *Pétition de M. Mathias Rugurika (T/PET.3/87)*

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec la Belgique, autorité administrante intéressée, la pétition de M. Mathias Rugurika concernant le Ruanda-Urundi⁸,

1. *Appelle l'attention* du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante et sur les déclarations de son représentant spécial;

2. *Prend note* de la déclaration du représentant spécial selon laquelle l'ordre interdisant au pétitionnaire de résider dans la chefferie de Muyenzi ferait l'objet d'un nouvel examen;

3. *Se déclare convaincu* que la question sera réglée d'une manière satisfaisante à la suite de cet examen;

4. *Demande* à l'Autorité administrante de l'informer du résultat de ce nouvel examen de la question;

5. *Décide* de reprendre l'examen de cette pétition à sa vingt-cinquième session à la lumière des renseignements complémentaires qui pourront lui être fournis.

1016ème séance,
17 juillet 1959.

1958 (XXIV). *Pétition de M. Shauri Mahamudu (T/PET.3/88 et Add.1)*

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec la Belgique, autorité administrante intéressée, la pétition de M. Shauri Mahamudu concernant le Ruanda-Urundi⁹,

1. *Appelle l'attention* du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante et sur les déclarations de son représentant spécial;

2. *Suggère* au pétitionnaire de se maintenir en rapport avec le Bureau de la main-d'œuvre d'Usumbura et de s'adresser aussi à l'un des quatre syndicats d'Usumbura, en vue de trouver un emploi;

3. *Prend note* de la déclaration du représentant spécial selon laquelle on aidera le pétitionnaire à chercher un emploi et se déclare convaincu que l'Autorité administrante fera de son mieux pour aider le pétitionnaire à trouver un emploi qui lui convienne;

⁸ Voir T/PET.3/87, T/OBS.3/20, T/L.913.

⁹ Voir T/PET.3/88 et Add.1, T/OBS.3/20, T/L.913.